
NÄMNDSINITIATIV ANGÅENDE BISTÅND TILL STRUKTURELLT 

HEMLÖSA BARNFAMILJER 

 

Det finns cirka 1400 hemlösa barn i Malmö. Det har kommit till vår kännedom att ett antal 

socialtjänstområden börjat tillämpa en ny praxis där strukturellt hemlösa barnfamiljer 

enbart beviljas nödbistånd. Nämnden har inte tagit ett politiskt beslut om förändringen  

utan förvaltningen har gjort en bedömning att den nya tolkningen har stöd i rättspraxis. 

 

I praktiken betyder detta att strukturellt hemlösa barn enbart får bo på kortvariga dyra 

akutboenden istället för mer varaktiga genomgångsboenden. I värsta fall får barnen byta till 

ett nytt akutboende varje vecka.  

 

Miljöpartiet känner en stor oro för hur denna förändring kommer att påverka barnen och 

deras skolgång. Även civilsamhället har uttryckt en stor oro. Vi har  svårt att se hur den nya 

praxisen överensstämmer med barnkonventionen som blir svensk lag 2020. Nämnden har 

inte heller fått ta del av en analys om vilka konsekvenser den nya praxisen har för de cirka 

1400 hemlösa Malmöbarnen.  Vi anser att frågan är av en sådan dignitet att den ska 

behandlas politiskt.  Barnen ska inte heller hamna i kläm under tiden när förvaltningen 

bereder ett underlag för ett politiskt beslut i frågan. Därför yrkar vi:  

 

 

- Att Arbetsmarknads- och socialnämnden ger förvaltningen i uppdrag att skyndsamt 

genomföra en fullständig barnkonsekvensanalys av den nya praxisen 

 

- Att förvaltningen utifrån barnkonsekvensanalysen återkommer med förslag på hur 

nämnden ska jobba med strukturellt hemlösa barnfamiljer i framtiden 

 

- Att förvaltningen beviljar bistånd enligt den gamla praxisen utifrån 4 kap. 2§ i 

socialtjänstlagen för strukturellt hemlösa barnfamiljer tills nämnden har möjlighet 

att politiskt ta ställning till utredningen och dess rekommendationer 

 

 

 

 

 

 

 

__________________________  

Janne Grönholm, ledamot  

 


